
P R O T O K Ó Ł   Nr XXXVI/2021 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 28 października 2021 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

 

 

XXXVI Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 28 października 2021 r. 

otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 12 radnych,  

co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne.  

 

Radni nieobecni: Magdalena Bugiel, Elżbieta Niepelt i Dariusz Palicki. 

 

Po tym Przewodniczący RM powitał Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza 

Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-

Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej  

w Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie 

Paulinę Undrych-Matkowską, Dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Bornem Sulinowie Jacka 

Wojciechowskiego, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie Wiesława Tranbowicza, 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Łubowie Luizę Kostrubiec, Dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Juchowie Iwonę Mrozicką, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Jeleniu Izabellę Kraemer, panie  

i panów radnych oraz wszystkich, którzy oglądają obrady. 

 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu  

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 9 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na 

nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (10 działek o nr ewid. 252, 

248, 331/2, 242, 231, 226, 243, 408/7, 227 i 228 w miejscowości Krągi) – jako ppkt 25. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą (opinia pozytywna). 

 

Poinformowała także o autopoprawkach do projektów uchwał w sprawach: 

1) ustalenia Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców w związku  

z dofinansowaniem projektu pn. „Poprawa jakości powietrza na terenie gminy Borne 

Sulinowo” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014-2020 - działanie 2.14 Poprawa jakości powietrza 

Zachodniopomorski Program Antysmogowy; 

2) ustalenia Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców w związku  

z dofinansowaniem z projektu nr RPZP.02.15.00-32-A012/19 pn. „Termomodernizacja 

budynków jednorodzinnych w Gminie Borne Sulinowo” w ramach działania Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020 - działanie 2.15 

Termomodernizacja budynków jednorodzinnych – Zachodniopomorski Program 

Antysmogowy. 

Autopoprawki dotyczą zmiany zapisu ust. 3 w § 8 regulaminów na : 
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3. Zgłoszenia należy dokonywać w formie papierowej od dnia ogłoszenia naboru. 

Projekty regulaminów wysłanych radnym zawierają zapis: 

3. Zgłoszenie należy dokonywać w formie papierowej od: .... 2021 r.  

 

Więcej wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad wprowadzeniem do 

porządku sesji w pkt 9 „Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (10 

działek o nr ewid. 252, 248, 331/2, 242, 231, 226, 243, 408/7, 227 i 228 w miejscowości Krągi) – 

jako ppkt 25: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Wniosek zostały przyjęty. 

 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 28 października 2021 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXXV/2021 z 30.09.2021 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Ocena przebiegu sezonu turystycznego 2021 w Gminie Borne Sulinowo. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2020/2021, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie 

należy do zadań własnych gminy. 

8. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych za 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/7 w m. Piława); 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/8 w m. Piława); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/9 w m. Piława); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/10 w m. Piława); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/11 w m. Piława); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/12 w m. Piława); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/13 w m. Piława); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/14 w m. Piława); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/15 w m. Piława); 

10) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/16 w m. Piława); 
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11) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/17 w m. Piława); 

12) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/18 w m. Piława); 

13) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 401 m
2
 z nieruchomości 

oznaczonej działką nr 148/1 w obr. Krągi); 

14) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu użytkowego o pow. 53,30 m
2
 wraz z piwnicą oraz 

udziałem w gruncie znajdujący się w budynku posadowionym na działce nr 244  

w m. Łubowo); 

15) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części budynku dwukondygnacyjnego tj. pierwsze piętro  

o pow. użytk. 72,65 m
2
, parter o pow. użytk. 149,68 m

2
, pomieszczenia piwniczne  

o łącznej pow. użytk. 35,86 m
2
, przynależne klatki schodowe oraz pomieszczenia 

gospodarcze z nieruchomości zabudowanej oznaczonej działką nr 282/1 w m. Łubowo); 

16) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 737,96 m
2
  

z nieruchomości oznaczonej działką nr 103/2 w m. Rakowo); 

17) ustalenia Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców w związku  

z dofinansowaniem projektu pn. „Poprawa jakości powietrza na terenie gminy Borne 

Sulinowo” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014-2020 - działanie 2.14 Poprawa jakości powietrza 

Zachodniopomorski Program Antysmogowy; 

18) ustalenia Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców w związku  

z dofinansowaniem z projektu nr RPZP.02.15.00-32-A012/19 pn. „Termomodernizacja 

budynków jednorodzinnych w Gminie Borne Sulinowo” w ramach działania Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020 - działanie 2.15 

Termomodernizacja budynków jednorodzinnych – Zachodniopomorski Program 

Antysmogowy; 

19) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

20) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

21) zapewnienia wspólnej obsługi finansowej dla szkół, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Borne Sulinowo; 

22) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok;  

23) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021; 

24) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2021-2030; 

25) ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy 

Borne Sulinowo (10 działek o nr ewid. 252, 248, 331/2, 242, 231, 226, 243, 408/7, 227  

i 228 w miejscowości Krągi). 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Ustalenie terminu następnej sesji. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie 

protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 
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Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXXV/2021 z 30.09.2021r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXXV/2021 z 30.09.2021r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXXV/2021 z 30.09.2021r. został 

przyjęty. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła 1 posiedzenie, na którym : 

1. Dokonano oceny finansowej realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok 

szkolny 2020/2021. 

2. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 28 października 2021 r., w tym projekty uchwał w sprawach 

podatków na 2022 rok. 

 

Komisja Rozwoju odbyła 1 posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Podsumowanie przebiegu sezonu turystycznego 2021 w Gminie Borne Sulinowo. 

2. Ocena stanu realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2020/2021.  

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w zakresie działania komisji, będących przedmiotem sesji 

zwołanej na 28 października 2021 r., w tym projektów uchwał w sprawach podatków na 2022 

rok. 

 

Komisja Rewizyjna nie odbyła posiedzenia. Najbliższe posiedzenie jest planowane na miesiąc 

listopad. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzenia. W okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły skargi, wnioski i petycje adresowane do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
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W dniu 14 października 2021 r. wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego 

przez Wojewodę Zachodniopomorskiego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  

Nr XXXV/511/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 września 2021 r. w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo oraz ustanowienia 

nieodpłatnych służebności gruntowych. Wątpliwości budzi kompetencja rady miejskiej do 

wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnych służebności gruntowych na nieruchomościach 

należących do gminnego zasobu nieruchomości na rzecz każdoczesnego właściciela działki  

nr 277/1 położonej w obrębie  Łubowo. Zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami nieodpłatne obciążenie nieruchomości gminnych może nastąpić tylko na rzecz 

Skarbu Państwa bądź innych jednostek samorządu terytorialnego.”. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 

 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych  

w sprawozdaniu. Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Ocena przebiegu sezonu 

turystycznego 2021 w Gminie Borne Sulinowo.”. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje pisemne 

zawierające podsumowanie przebiegu sezonu turystycznego 2021 w Gminie Borne Sulinowo, 

przygotowane przez Referat Promocji, Turystyki i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego  

w Bornem Sulinowie, Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie oraz Miejską Bibliotekę 

Publiczną w Bornem Sulinowie.  

Poinformował, że tematem zajmowała się Komisja Rozwoju i zwrócił się do przewodniczącego 

komisji o przedstawienie opinii. 

 

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 6, nr 7 i nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju po analizie otrzymanych informacji pisemnych na temat przebiegu 

sezonu turystycznego 2021 w Gminie Borne Sulinowo, uzupełnionych przez rozmowę  

z przedstawicielami instytucji odpowiadających za realizację zadań z zakresu turystyki, stwierdza, 

że sezon turystyczny – pomimo ograniczeń związanych z epidemią COVID-19 – podobnie jak  

w roku ubiegłym należy zaliczyć do udanych. Pomimo zagrożeń wynikających z pandemii 

COVID-19 bogaty kalendarz imprez plenerowych przyczynił się do promocji Gminy Borne 

Sulinowo, która jest miejscem turystycznie atrakcyjnym, posiadającym sprzyjające warunki do 
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rozwoju turystyki. Jeziora i rzeki oraz otaczające lasy dają możliwość rozwoju zrównoważonej 

turystyki. 

Turyści mogli skorzystać z oferty turystycznej, zawierającej szereg usług o charakterze  

i walorach poznawczych oraz wypoczynkowych takich jak: Centrum Informacji Turystycznej, 

Miejska Izba Muzealna w Budynku Kulturalno-Oświatowym, Centrum Kultury i Rekreacji  

z obiektami sportowymi, prywatna Izba Muzealna z wycieczkami turystycznymi samochodami 

terenowymi, Muzeum Militarnej Historii Bornego Sulinowa, 3 ośrodki jazdy konnej,  

4 wypożyczalnie kajaków i rowerów na terenie miasta oraz 3 wypożyczalnie kajaków na terenie 

gminy, baza rehabilitacyjna w Ośrodku „Revital” i Senior Residense Borne Sulinowo, 

profesjonalne pole do gry w paintball, Aeroborne – turystyczne loty widokowe, Grota Solna, 

przystań wodna ze slipem do wodowania łodzi, baza nurkowa oraz pole namiotowe przy Ośrodku 

„Marina”, organizacja wycieczek szlakiem bunkrów „Wału Pomorskiego”, off-road, 

udostępnianie zwiedzania Góry Śmiadowskiej i inne. Chociaż te elementy oferty turystycznej 

wpisują się bardzo dobrze w oczekiwania i potrzeby dzisiejszego turysty i od wielu lat powodują 

duży poziom satysfakcji, to zdaniem komisji należy czynić starania w kierunku dalszego 

zagospodarowywania walorów historycznych i krajobrazowych terenu Gminy Borne Sulinowo,  

w tym kontynuować rozbudowę i unowocześnienie bazy sportowej oraz realizować inwestycje 

infrastrukturalne przy akwenach wodnych. Powyższe można realizować stopniowo pozyskując 

środki zewnętrzne i etapami realizować zamierzenia czy wypracowane koncepcje. 

Po analizie informacji i rozmowach należy podkreślić rolę Miejskiej Biblioteki Publicznej, 

Centrum Kultury i Rekreacji oraz Referatu Promocji, Turystyki i Komunikacji Społecznej Urzędu 

Miejskiego w Bornem Sulinowie, które tworzą ciekawą i różnorodną ofertę turystyczną oraz 

kreują wiele wydarzeń. 

Pomimo panującej pandemii, przy zachowaniu przepisów reżimu sanitarnego, 

zorganizowano wiele ciekawych przedsięwzięć w obszarach turystyki, rekreacji i animacji czasu 

wolnego, skierowanych do dzieci, młodzieży oraz dorosłych. 

W sezonie turystycznym 2021 udało się zorganizować duże imprezy plenerowe, które 

odwołano w poprzednim sezonie, a mianowicie: Bieg Spartakusa, Romski Kwiat Paproci, 

Ogólnopolski Plener Artystyczny oraz Country Party w Piławie.  

Odbyło się także Spotkanie Miłośników Pojazdów Militarnych, chociaż była to impreza 

zamknięta bez udziału publiczności. 

W miarę wprowadzonych ograniczeń spowodowanych epidemią COVID-19, oferta 

Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejskiej Biblioteki Publicznej była ciekawa i różnorodna,  

a odbiorcami działań oraz przygotowanej oferty byli zarówno turyści jak i mieszkańcy.  

Na posiedzeniu Komisja Rozwoju powzięła informację o trudnościach w zabezpieczeniu  

w ratowników kąpieliska przy plaży „Marina” w Bornem Sulinowie oraz planowaną w roku 

przyszłym organizacją drugiego kąpieliska w mieście przy plaży „Słonecznej”.  

W związku z powyższym komisja sugeruje wcześniejsze podjęcie rozmów w zakresie 

zabezpieczenia kąpielisk w ratowników w przyszłorocznym sezonie turystycznym, np. podpisanie 

umowy z Wodnym Ochotniczym Pogotowiem Ratunkowym Województwa 

Zachodniopomorskiego Oddziałem Powiatowym w Szczecinku bądź szukanie we własnym 

zakresie osób posiadających odpowiednie kwalifikacje. 

Ponadto Komisja Rozwoju w oparciu o własne spostrzeżenia w trakcie przebiegu sezonu 

turystycznego w 2021 roku wnosi o: 

1) zamknięcie slipu przy Ośrodku „Marina” w Bornem Sulinowie, z wyjątkiem dla służb 

ratowniczych i komunalnych; 

2) uporządkowanie i oznakowanie terenu przy istniejącym slipie w zatoce południowo-

wschodniej jeziora Pile (przy oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie) celem 

udostępnienia wodowania motorowodnych jednostek pływających i skuterów; 

3) przeprowadzenie rozmowy z Komendantem Powiatowym Policji w Szczecinku na temat 

zadysponowania łodzi patrolowej na teren Gminy Borne Sulinowo i zwiększenia liczby patroli 

policyjnych na akwenach wodnych j. Pile i Lubicko Wielkie w sezonie turystycznym celem 
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zapewnienia bezpieczeństwa wypoczynku mieszkańców i turystów, a przede wszystkim 

uporządkowania ruchu skuterów wodnych w pobliżu terenów sportowo-rekreacyjnych  

i kąpielisk; 

4) zorganizowanie - przed ustaleniem ostatecznego kalendarza imprez - spotkania instytucji 

kultury, zainteresowanych stowarzyszeń i przedstawicieli jednostek pomocniczych gminy,  

w celu ustalenia nie kolidujących ze sobą terminów imprez czy też ich dublowania; 

5) koordynację ze strony kompetentnego referatu Urzędu Miejskiego w zakresie składania 

wniosków na to samo zadanie przez podległe jednostki. 

Podsumowując, w oparciu o materiał pisemny oraz uzyskane wyjaśnienia, Komisja Rozwoju 

pozytywnie oceniła przebieg sezonu turystycznego w Gminie Borne Sulinowo w 2021 roku.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do informacji.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Informacja o stanie 

realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2020/2021, w tym  

o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie należy do zadań 

własnych gminy.”. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informację pisemną  

o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku szkolnym 2020/2021. 

Informacja pisemna o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku 

szkolnym 2020/2021 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział też, że tym tematem zajmowały się Komisja 

Rozwoju i Komisja Budżetowo-Gospodarcza. Następnie zwrócił się do przewodniczących komisji 

o opinie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przedstawił opinię 

komisji o następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2020/2021. 

Komisja stwierdza, że w informacji uwzględniono podstawowe elementy związane  

z prawidłowym funkcjonowaniem podległych placówek oświatowych, w tym organizację szkół  

i przedszkoli, wyniki egzaminów zewnętrznych, współpracę szkół ze środowiskiem lokalnym, 

ważniejsze osiągnięcia uczniów, dowóz uczniów oraz finansowanie zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2020/2021. 

Jak co roku szczególną uwagę zwrócono na finansowanie zadań oświatowych.  

Z przedłożonej informacji wynika, że otrzymywana z budżetu państwa subwencja oświatowa  

od wielu lat nie pokrywa kosztów finansowania oświaty na terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Przedstawione dane dotyczące finansowania zadań oświatowych w roku szkolnym 2020/2021  

potwierdzają, że w stosunku do roku szkolnego 2019/2020 nastąpiło obniżenie subwencji 

oświatowej o 253.000,00zł i wyniosła ona 8.390.559,00zł. Dodatkowo na realizację zadań 

oświatowych uzyskano dotacje z budżetu państwa i innych źródeł w kwocie 482.052,27zł,  

w tym w ramach grantów (projektów) pozyskano środki w kwocie 152.638,93zł. Wydatki na 

realizację zadań oświatowych wzrosły w stosunku do roku szkolnego 2019/2020 o 525.368,09zł  
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i wyniosły 14.701.164,24zł. W ubiegłym roku szkolnym wzrosła także kwota wydatków 

finansowanych ze środków własnych gminy, która to kwota wyniosła 5.828.552,97 zł i stanowi 

40% w ogólnej strukturze finansowania zadań oświatowych.  

Głównym czynnikiem powodującym zwiększenie poziomu wydatków ze środków 

własnych było obniżenie subwencji oświatowej, a także wzrost wydatków dla niepublicznych 

przedszkoli – wyższa dotacja na jedno dziecko. 

Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza ocenia pozytywnie realizację zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 2020/2021, w tym finansowanie tych 

zadań. 

Jednakże komisja wnosi, aby w kolejnych informacjach o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za dany rok szkolny uwzględniać: 

1) liczbę zatrudnionych nauczycieli także w przeliczeniu na etaty w każdej placówce oświatowej 

podległej gminie; 

2) wydatki na utrzymanie szkół w podziale na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz 

wydatki pozapłacowe także odrębnie dla każdej szkoły.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 11  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się z informacją pisemną na temat realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Borne Sulinowo w roku szkolnym 2020/2021 oraz wysłuchała wyjaśnień 

na nurtujące ich pytania udzielonych przez inspektora ds. oświaty Pana Andrzeja Łesyka. 

Po zapoznaniu się z ww. opracowaniem oraz po wysłuchaniu wyjaśnień komisja przyjęła 

powyższą informację, jednakże z wielkim zaniepokojeniem przyjęła nieosiągnięcie średniej 

powiatu w zakresie wyników egzaminów ósmoklasisty w szkołach podstawowych w Gminie 

Borne Sulinowo, z wyjątkiem Szkoły Podstawowej w Juchowie, która z egzaminów z języka 

polskiego oraz z matematyki uzyskała wyniki powyżej średniej w powiecie. 

W roku szkolnym 2020/2021 uczniowie szkół podstawowych rozwiązywali testy z języka 

polskiego, matematyki oraz z języka angielskiego. W Gminie Borne Sulinowo zgłoszonych było 

74 uczniów.  

Średni wynik procentowy z języka polskiego w gminie wyniósł 50,53%. Powyżej tej 

średniej test napisali tylko uczniowie SP w Juchowie - 62%.  Szkoła Podstawowa w Juchowie 

uzyskała wynik powyżej średniej w powiecie wynoszącej 53%. 

Z matematyki średnia gminy wyniosła 36,63%. Powyżej średniej egzamin napisali 

uczniowie ze SP w Juchowie - 48% oraz ze SP w  Bornem Sulinowie – 42% i są to wyniki lepsze 

od średniej w powiecie wynoszącej 41% . Egzamin znacznie poniżej średniej w powiecie oraz  

w gminie napisali uczniowie ze SP w Łubowie - 28,5% oraz ze SP w Jeleniu - 28,0%. 

Średni wynik z języka angielskiego w gminie wyniósł 51,03%. Wynik powyżej średniej 

gminy odnotowali uczniowie ze SP w Juchowie - 59% oraz ze SP w Bornem Sulinowie - 55%. 

Wyniki poniżej średniej uzyskali uczniowie SP w Jeleniu - 46,6% i SP w Łubowie - 43,5%. 

Jednakże wszystkie szkoły podstawowe nie osiągnęły średniej w powiecie wynoszącej 61%. 

Komisja przeanalizowała dane dotyczące wyników egzaminu maturalnego w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Bohaterów Oflagu II D w Bornem Sulinowie. Z danych przedstawionych 

w informacji wynika, że wyniki procentowe są wyższe od średnich wyników w powiecie. 

Z języka polskiego na poziomie podstawowym licealiści uzyskali wynik 64%, czyli o 8 

punktów procentowych wyższy niż średni wynik w powiecie. Natomiast na poziomie 

rozszerzonym – 62% i był to wynik wyższy i 9 punktów procentowych niż w powiecie. 

Bardzo dobre wyniki odnotowano z języka angielskiego na poziomie podstawowym - 

86%, który był wyższy o 14 punktów procentowych od wyniku uzyskanego w powiecie.  

Na poziomie rozszerzonym odnotowano wynik również 86%, tj. o 24 punkty procentowe wyższy 

niż w powiecie. 
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Z egzaminu z języka niemieckiego na poziomie podstawowym licealiści uzyskali wynik 

74% i był to wynik wyższy od średniej powiatu wynoszącej 48%. 

Maturzyści na egzaminie maturalnym z matematyki uzyskali następujące wyniki – 53% 

poziom podstawowy (wynik wyższy niż średni wynik w powiecie) oraz 28% poziom rozszerzony 

(wynik lepszy niż średni wynik w powiecie).  

Wyniki lepsze niż średnie wyniki w powiecie odnotowano z geografii, historii oraz wiedzy  

o społeczeństwie. 

Najsłabiej poradzili sobie maturzyści z egzaminem z biologii uzyskując wynik 16%, przy 

średniej powiatu wynoszącej 33%. 

Po całościowej analizie wyników matur komisja pozytywnie ocenia działania szkoły,  

w tym dyrektora oraz nauczycieli, zmierzające do jak najlepszego przygotowania licealistów do 

tegorocznych matur.  

Komisja, podobnie jak w roku ubiegłym, zwróciła uwagę na stale rosnące koszty związane 

z finansowaniem zadań oświatowych. Subwencja, którą gmina jako organ prowadzący otrzymuje 

z budżetu państwa wystarcza jedynie na pokrycie 60% realnych wydatków. Pozostała część to 

środki własne gminy.  

Szkoły z terenu Gminy Borne Sulinowo włączają się także we współpracę z instytucjami  

i organizacjami oraz społecznością lokalną m.in. poprzez formy współpracy opisane  

w informacji. 

Podsumowując Komisja Rozwoju wnosi do Burmistrza Bornego Sulinowa o spowodowanie 

uzyskania od dyrektorów szkół podstawowych: 

1) analizy przyczyn tak niskich wyników z egzaminów ósmoklasisty w porównaniu do średniej  

w powiecie; 

2) informacji jakimi metodami przekazywano wiedzę uczniom, w jaki sposób weryfikowano tę 

wiedzę oraz dokonywano oceny prac uczniowskich w czasie nauczania zdalnego; 

3) informacji w jaki sposób dyrektorzy szkół kontrolowali prowadzenie zajęć przez nauczycieli  

w czasie nauczania zdalnego.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że pozwolił sobie zaprosić na sesję dyrektorów 

szkół i radni mogą im zadawać pytania, jeśli ktoś ma pytania, uwagi, sugestie. 

 

Radna Izabella Jadwiżyc powiedziała, iż ze swojej strony rozumie, że sytuacja pandemii to jest 

bardzo ciężki okres - część dzieci chorowało, część nauczycieli chorowała. Zdajemy sobie z tego 

sprawę, że też niełatwo w tych czasach nie to, że zmusić dzieci, ale zachęcić dzieci do nauki, 

szczególnie jak był ten okres nauki zdalnej. Podziękowała dyrektorom szkół za zaangażowanie 

jakie włożyli, bo owszem, może nie przekłada się to tak bardzo w wynikach, które tutaj zostały 

nam przedstawione, ale naprawdę bardzo duże zaangażowanie wielu osób, żeby ta nauka się 

odbywała, żeby każde dziecko miało dostęp do internetowej bazy, aby każde dziecko mogło się 

połączyć. Powiedziała, iż wie o tym, że bardzo dużo osób konsultowało w miarę możliwości,  

w miarę zgłoszenia potrzeb i za to serdecznie podziękowała. Dzięki temu te szkoły funkcjonują, 

istnieją i w tym momencie, kiedy nie ma nauki zdalnej, a jest już taka rzeczywista nauka  

w szkołach, będzie się to na pewno przekładało na wyniki dużo dużo lepsze. Podziękowała 

dyrektorom za to zaangażowanie, za udział we wszystkich projektach i programach. Powiedziała, 

że zdaje sobie z tego sprawę, że to jest ich zasługą i zasługą współpracującej kadry. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że słuchała uwag komisji, ale do końca nie 

zrozumiała. Zwracając się do przewodniczącego Komisji Rozwoju zapytała, czy to dotyczy jednej 

szkoły, w której faktycznie w tym roku te wyniki nie były zadowalające, czy wszystkich szkół, bo 

wie, że Szkoła Juchowo miała te wyniki powyżej średniej gminy i też chyba powyżej powiatu, 

jeżeli dobrze pamięta. W związku z tym czy do wszystkich dyrektorów ma się zwrócić, ale to 
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sobie potem już ustalimy. Zwróciła radnym uwagę na to, że wyniki egzaminu nie powinny być 

rozpatrywane tylko jako wynik roczny, tylko chociaż na przestrzeni ostatnich 3 lat. Kiedy 

kuratorium sprawujące nadzór pedagogiczny nad szkołą widzi, że te wyniki są niezadowalające  

i one faktycznie się obniżają, to wtedy taka szkoła dostaje program naprawczy, ale to nie jest na 

podstawie 1 roku. Poinformowała, że widziała te wyniki, wróciła do sprawozdania za ubiegły rok, 

gdzie Borne Sulinowo miało dobre wyniki. Czasami powodów jest kilka, ale myśli, że to nam pan 

dyrektor wyjaśni. Zwróciła uwagę na to, że w tym sprawozdaniu jest informacja - ważniejsze 

osiągnięcia uczniów. Pomimo tego, że wyniki mają niezadowalające, z pewnością to uczniowie 

Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie naprawdę odnieśli ważne sukcesy w różnego rodzaju 

konkursach. To były konkursy o zasięgu ogólnopolskim, międzynarodowym i wojewódzkim. 

Mamy tam finalistów, mamy wyróżnienia, mamy też pierwsze miejsca, więc z pewnością ten 

trudny czas pandemii dla wszystkich, przede wszystkim dla dzieciaków, trudny dla rodziców, ale 

pewnie też trudny dla nauczycieli, bo wielu z nich po prostu - wszyscy musieli się nauczyć 

pracować nowymi metodami. Myśli, że dyrektorzy odpowiedzą na pytania, dlaczego taki wynik 

niezadowalający z egzaminu ósmoklasisty. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol stwierdził, iż wie, że trudny czas, że okres pandemii, ale 

zaznaczył, że ta pandemia dotyczyła całego kraju, całego świata, a nie tylko Gminy Borne 

Sulinowo. Zwracając się do Burmistrza powiedział, iż dobrze, że broni dyrektorów szkół, 

dyrektora Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie, ale nic nie wspomniała o pozostałych 

dwóch szkołach, o ich osiągnięciach, których tam za bardzo nie widział, ani Łubowa ani Jelenia. 

Zwrócił uwagę na to, że co roku niestety np. Szkoła Jeleń ma dość mierne wyniki w nauczaniu  

i chcieliby temu zapobiegać. Nie są od tego, żeby kogoś karać, czy egzekwować, czy cokolwiek, 

tylko chcą po prostu wiedzieć, gdzie jest problem, gdzie jest ten błąd. Jeśli ten błąd da się 

naprawić, to chcieliby wspomóc i ponaprawiać te błędy. Zwracając się do dyrektorów szkół 

powiedział, żeby nie zrozumieli ich źle, że są negatywnie do nich nastawieni. Niestety nie, ale 

spotykają się z ludźmi, którzy mają dzieci w tych szkołach, którzy z nimi rozmawiają i niektórzy 

mają uwagi. Więc chcą, żeby tych uwag było jak najmniej i jak najmniej problemów w danych 

szkołach. Dlatego proszą o te sprawozdania jako Komisja Rozwoju, żeby wiedzieli, gdzie jest ten 

błąd i gdzie jest ten problem. 

 

Radna Anetta Chołody zwróciła uwagę na wypowiedź pani Burmistrz, która powiedziała, że 

trzeba patrzeć na wyniki z okresu 3 lat. Przyznała, że rzeczywiście w Łubowie były w tym roku 

może słabsze wyniki, ale ostatnimi laty były bardzo wysokie wyniki. Powiedziała, że jest też 

nauczycielem i bardzo trudno uczy się zdalnie. Wie, jakie są bolączki nauczycieli, którzy uczą 

zdalnie. Nauczyciele robili wszystko, wręcz wyciągali dzieciaki z domów, dzwonili do rodziców 

jak uczeń nie pojawiał się w kamerce. Podała przykład ucznia, który miał 3% i ucznia, który miał 

98% - więc to będzie zaniżone, nie jest wielka grupa klasowa. Podkreśliła, że nie broni nie 

wiadomo jak, ale naprawdę ta pandemia zrobiła swoje - wyniki na pewno są niskie. Świetnie, że  

w Juchowie poszły tak dobrze i chwała nauczycielom, chwała dyrektorowi, ale borykamy się 

wszyscy z tą pandemią i z metodami nauczania, żeby jak najlepiej było i jak najlepiej nauczyć te 

dzieci. Odnosząc się do kwestii osiągnięć uczniów w konkursach powiedziała, że nie mają  

wyników w tym roku, ale mieli 2 lata temu. Ze swojego punktu powiedziała, że nie było np. 

konkursu wojewódzkiego "Mam talent", który był w Szczecinie, a 2 lata temu mieli laureata 

zachodniopomorskiego 2019 - małą dziewczynkę z Łubowa, która w całym województwie 

zachodniopomorskim była laureatem. Są takie dzieci, które można wyłonić i naprawdę pracują 

nauczyciele i wierzy, że w każdej szkole, czy to jest wioska czy to jest miasto. Pandemia zrobiła 

swoje. Prosiła, żeby dać szansę nauczycielom w przyszłym roku. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że nikt nikogo nie zwalnia i każdy ma tą szansę. 

Za rok znowu będziemy oceniać i tak jest co roku. 
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Radna Anetta Chołody powiedziała, że ona by to oceniała w ciągłości kilku lat, jak wyglądają te 

wyniki. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Informacje dotyczące 

analizy oświadczeń majątkowych za 2020 rok.”. 

 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że oświadczenia majątkowe, które radni 

składali, zostały poddane analizie. Obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych mieli: radni rady 

gminy, burmistrz, zastępca burmistrza, sekretarz gminy, skarbnik gminy, kierownicy jednostek 

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członkowie organu zarządzającego gminną osobą 

prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. 

Przedmiotowe oświadczenia majątkowe były analizowane przez osoby, którym je złożono,  

tj. Wojewodę Zachodniopomorskiego, Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

oraz Burmistrza Bornego Sulinowa. Analizę przeprowadza także właściwy Urząd Skarbowy.  

 

Po tym przedstawił kolejno ustalenia z analiz przedmiotowych oświadczeń dokonanych przez: 

 

1) Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie o oświadczeniach złożonych przez 

radnych w terminie do 30 kwietnia 2021 r. za 2020 rok - załącznik nr 12 do protokołu; 

 

2) Wojewodę Zachodniopomorskiego o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 rok - 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący RM zwrócił się do Pani Burmistrz, aby przedstawiła analizę 

oświadczeń majątkowych za rok 2020 złożonych przez zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, 

skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członków 

organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne  

w imieniu burmistrza. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych za 2020 rok 

złożonych przez zastępcę burmistrza, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, osoby zarządzające i członków organu zarządzającego gminną osobą 

prawną oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. 

Powyższa analiza stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do 

przedstawionych analiz. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady - w sesji uczestniczyło 12 radnych.  

Następnie przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Podjęcie uchwał w sprawach”. 
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Ad 9. 

Podjęcie uchwał. 

 

9.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/7 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/527/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

9.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/8 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/528/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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9.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/9 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/529/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

9.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/10 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/530/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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9.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/11 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/531/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

9.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/12 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/532/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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9.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/13 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/533/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

9.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/14 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/534/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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9.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/15 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/535/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 

9.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/16 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/536/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
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9.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/17 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/537/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

9.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 128/18 w m. Piława). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/538/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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9.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. części nieruchomości gruntowej tj. 401 m
2
 z nieruchomości oznaczonej działką nr 148/1  

w obr. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/539/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 6 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 40 do 

protokołu. 

 

 

9.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. lokalu użytkowego o pow. 53,30 m
2
 wraz z piwnicą oraz udziałem w gruncie znajdujący się 

w budynku posadowionym na działce nr 244 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/540/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 42 do protokołu. 
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9.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. części budynku dwukondygnacyjnego tj. pierwsze piętro o pow. użytk. 72,65 m
2
, parter  

o pow. użytk. 149,68 m
2
, pomieszczenia piwniczne o łącznej pow. użytk. 35,86 m

2
, przynależne 

klatki schodowe oraz pomieszczenia gospodarcze z nieruchomości zabudowanej oznaczonej 

działką nr 282/1 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/541/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 44 do protokołu. 

 

 

 

9.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. części nieruchomości gruntowej tj. 737,96 m
2
 z nieruchomości oznaczonej działką nr 103/2 

w m. Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXXVI/542/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 46 do protokołu. 

 

 

9.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców w związku z dofinansowaniem 

projektu pn. „Poprawa jakości powietrza na terenie gminy Borne Sulinowo” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020 - 

działanie 2.14 Poprawa jakości powietrza Zachodniopomorski Program Antysmogowy  

+ autopoprawka. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

uwzględniającym autopoprawkę: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/543/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców  

w związku z dofinansowaniem projektu pn. „Poprawa jakości powietrza na terenie gminy 

Borne Sulinowo” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Zachodniopomorskiego 2014-2020 - działanie 2.14 Poprawa jakości powietrza 

Zachodniopomorski Program Antysmogowy została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 48 do protokołu. 

 

 

9.18 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców w związku z dofinansowaniem  

z projektu nr RPZP.02.15.00-32-A012/19 pn. „Termomodernizacja budynków jednorodzinnych  

w Gminie Borne Sulinowo” w ramach działania Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020 - działanie 2.15 Termomodernizacja budynków 

jednorodzinnych – Zachodniopomorski Program Antysmogowy + autopoprawka. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

uwzględniającym autopoprawkę: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/544/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania wsparcia na wymianę kotłów i pieców  

w związku z dofinansowaniem z projektu nr RPZP.02.15.00-32-A012/19 pn. 

„Termomodernizacja budynków jednorodzinnych w Gminie Borne Sulinowo” w ramach 

działania Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 

2014-2020 - działanie 2.15 Termomodernizacja budynków jednorodzinnych –

Zachodniopomorski Program Antysmogowy została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 50 do protokołu. 

 

 

9.19 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymała się od głosu 1 radna. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/545/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta  

i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

 

9.20 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/546/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

 

9.21 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zapewnienia 

wspólnej obsługi finansowej dla szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Borne 

Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 
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Radna Marzena Gąsienica zadała dwa pytania. Czy w ciągu tych ostatnich lat były podejmowane 

kroki - co jest argumentem aby powstało to ujednolicenie - w celu właśnie ujednolicenia tych 

procedur, że to będzie związane z poprawą jakości. Czy odbywały się spotkania czy wspólne  

z księgowymi, dyrektorami szkół. Drugie pytanie - bo jak wiadomo to będzie dosyć taka spora 

reorganizacja działania - czy były podejmowane takie kroki związane z przeprowadzeniem 

rachunku kosztów, ewentualnie korzyści jakie wynikają, chociaż tu zostały wymienione i także 

czy została przeprowadzona ocena ryzyka związana z tą działalnością, z tym działaniem, tego 

przetargu. 

 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis odpowiedziała, że udzielała odpowiedzi na obydwa pytania na 

posiedzeniu komisji, ale może powtórzyć to jeszcze raz. Odnosząc się do pierwszego pytania, czy 

były spotkania organizowane oraz podejmowane próby ujednolicenia tych procedur 

odpowiedziała, że mamy zarządzenie w sprawie centralizacji podatku VAT (to jest wspólna 

procedura dla wszystkich jednostek oświatowych i jednostek pomocy społecznej) i mamy wspólną 

procedurę odnośnie sporządzania skonsolidowanego bilansu. W sprawie spotkań organizowanych 

z księgowymi i dyrektorami szkół odpowiedziała, że jest w kontakcie telefonicznym i w kontakcie 

osobistym przez te wszystkie lata z księgowymi i te problemy były każdorazowo wyjaśniane. 

Odnosząc się do drugiego pytania odnośnie analizy kosztów powiedziała, że nie można pod tym 

kątem patrzeć na tą wspólną obsługę finansową, bo w tej chwili jest tylko zaoszczędzenie 1 etatu 

głównej księgowej, bo mamy 4 etaty łącznie a będą 3 etaty. Myśli, że to w dłuższej perspektywie 

pokaże na pewno jakieś efekty ekonomiczne, kiedy zacznie funkcjonować tutaj w Urzędzie. 

 

Radna Marzena Gąsienica powiedziała, że chodzi jej też o to, czy taka reorganizacja - a pojawiła 

się w wielu szkołach - była przeprowadzana na podstawie innych jednostek, tzn. na podstawie 

działania innych jednostek można było się opierać przy podjęciu decyzji również na 

wprowadzeniu takiej reorganizacji. 

 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis odpowiedziała, że centra usług wspólnych i referaty usług 

wspólnych w coraz większej już ilości teraz funkcjonują, nie tylko w ościennych gminach, ale też 

na terenie całej Polski. To nie jest tak, że my jesteśmy jakimś ewenementem, że to wprowadzamy. 

Po prostu jest to coraz bardziej popularne i coraz więcej jednostek na to się decyduje. Z czasem 

nie będą to tylko na pewno jednostki oświatowe, jeszcze mamy zamiar włączyć do tego jedną  

jednostkę pomocy społecznej i instytucje kultury. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że na tym etapie, na którym teraz jesteśmy, jedna  

z jednostek zwróciła się do nas o przejęcie księgowości, tak jak tu pani Skarbnik wspomniała. 

Właściwie to my chyba byliśmy jedną z niewielu już gmin, która miała księgowości w swoich 

jednostkach. Były też takie gminy, które nigdy nie przekazały księgowych do szkół i po prostu 

tam zawsze były, ale to były wyodrębnione zakłady budżetowe szkół. Natomiast my nie mamy 

tylu szkół, żeby z tego tworzyć kolejną naszą jednostkę i stąd nasza decyzja, że panie księgowe, 

które tutaj przejdą, będą bezpośrednio, jeśli chodzi o finanse, podlegały pod panią Skarbnik. Tutaj 

też trudno mówić o jakiejś ocenie ryzyka. My nie zwiększamy ilości etatów, my się trzymamy 

dalej tego, co było. Niemniej jednak rozumie niepokój księgowych, to są ich miejsca pracy, ale też 

jesteśmy zobligowani do ogłoszenia konkursu. Prosiła jeszcze o chwilę cierpliwości, na pewno 

będą spotkania z księgowymi, żeby uspokoić jakieś niepokoje, które tutaj powstają. Na pewno do 

takiego spotkania tutaj dojdzie. 

 

Radna Izabela Jadwiżyc zapytała, czy w związku z tą reorganizacją ktoś traci pracę. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że jesteśmy zobligowani do przeprowadzenia 

konkursu i tyle panie księgowe wiedzą. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, iż ubolewa bardzo, że panie i panowie 

dyrektorzy nie chcieli przedstawić swojej opinii i wyszli przed czasem z sesji. Jego zaproszenie 

również tyczyło się tego punktu. To jest bardzo ważny punkt dla tych jednostek a widać, że chyba 

nie dla państwa dyrektorów.  

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 

- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/547/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi finansowej dla szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 56 do 

protokołu. 

 

 

9.22 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (dot. zwiększenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 456.125,45zł, zmniejszenia dochodów budżetu gminy o kwotę 72.163,00zł, 

zwiększenia wydatków budżetu gminy o kwotę 714.062,45zł oraz dokonania zmian w planie 

dochodów i wydatków wyodrębnionych w budżecie gminy z Funduszu Przeciwdziałania COVID-

19). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/548/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
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9.23 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021 (zmiana treści § 3). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/549/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 

2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

 

9.24 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2030. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/550/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne 

Sulinowo na lata 2021-2030 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 62 do 

protokołu. 
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9.25 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustanowienia 

służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo  

(10 działek o nr ewid. 252, 248, 331/2, 242, 231, 226, 243, 408/7, 227 i 228 w miejscowości 

Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

Po tym zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem, czy ta uchwała może być na te 10 działek 

jedna, czy musiała by być osobna na każdą działkę, na każdy numer ewidencyjny. 

Radca prawny Tomasz Wilicki odpowiedział, że może być wspólnie uchwała wyrażająca zgodę na 

ustanowienie służebności na wszystkich działkach. 

 

Więcej pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXVI/551/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 października 

2021r. w sprawie ustanowienia służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 64 do 

protokołu. 

 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 65 i nr 66 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Interpelacje i zapytania 

radnych.”. 

 

 

Ad 10. 

 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły 

od radnych interpelacje i zapytania. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Wolne wnioski  

i informacje.”. 
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Ad 11.  

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrała radna Karolina Fornal, która 

podziękowała Przedsiębiorstwu Usług Komunalnych za wyrównanie terenu przed cmentarzem,  

o co też pan Przewodniczący prosił na jednym z naszych spotkań, żeby poprawić komfort dojazdu 

do cmentarza przy zbliżającym się święcie. Poinformowała, że dzisiaj rano akurat była, jest 

elegancko, można sobie bez jakiejś groźby uszkodzenia auta podjechać pod cmentarz. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że to była nie tylko jego sugestia, ale  

i pozostałych również radnych. Tak, że to nie tylko on wnioskował, ale i państwo radni.  

Podziękował prezesowi panu Piotrowi Kujawie, panu Krzysztofowi Zając - kierownikowi  

w tamtejszym przedsiębiorstwie, oraz wszystkim pracownikom, którzy przyczyni się do tego, że 

ten wjazd został w końcu po tylu latach naprawiony. 

Po tym przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Ustalenie terminu następnej sesji.”. 

 

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący RM Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na dzień  

25 listopada 2021 r. (czwartek) godz. 14.30. 

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Informacja na temat podejmowanych działań w zakresie pozyskania środków finansowych  

z funduszy zewnętrznych. 

2. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych oraz informacja o podmiotach wyznaczonych, obowiązanych do 

przyjęcia skazanych w celu wykonywania pracy w roku 2022. 

3. Uchwalenie Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2022 r. 

4. Informacja o przebiegu prac inwestycyjnych realizowanych w ramach budżetu Gminy Borne 

Sulinowo na 2021 rok. 

5. Informacja Burmistrza o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust.5,  

i wydanych decyzjach, o których mowa w ust.6 i 7 zgodnie z art.37 ust.8 ustawy z dnia  

27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

6. Podjęcie uchwał. 

 

Po tym przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Zamknięcie sesji.”. 

 

 

Ad 13. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXXVI Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 16.05. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


